
1 

 

Rada Gminy Aleksandrów 
OS.0002.6.2023 

Protokół nr L/2023 

L Sesja w dniu 29 sierpnia 2023  
Obrady rozpoczęto 29 sierpnia 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:28 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Agata Bernaciak 
2. Karolina Biniek 
3. Renata Brzezowska 
4. Adam Hume 
5. Renata Krawczyk 
6. Ewa Kuchta 
7. Zbigniew Ogłoza 
8. Marek Piątkowski 
9. Tomasz Przybył 
10. Jolanta Rogozińska 
11. Ewa Sipa 
12. Józef Stańczyk 
13. Rafał Staszewski 
14. Zbigniew Ślusarczyk 
15. Krzysztof Waszczyk 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Pan Paweł Mamrot – Wójt Gminy;                                                                                   
Pan Daniel Jasion - Zastępca Wójta;                                                                                         
Pan Jerzy Pietruszka – Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty;                                              
Pan Arkadiusz Kowalski-Starszy Specjalista Referatu Gospodarki Przestrzennej                      
i Gruntami, Rolnictwa i Ochrony Środowiska;                                                                              
Pani Dorota Śpiewak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej;                                     
Pani Halina Pasikowska-Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Gruntami, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska;                                                                             
Sołtysi z terenu Gminy Aleksandrów;                                                                                         
Protokołowała Małgorzata Szulc – Referent Referatu Organizacyjnego 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Pani  Jolanta Rogozińska Przewodnicząca Rady Gminy – o godzinie 10:00 
otworzyła obrady L Sesji Rady Gminy Aleksandrów. Po powitaniu zebranych 
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stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady Gminy Aleksandrów wynoszącego obecnie 15 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 
2. Informacja o porządku obrad. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Jolanta Rogozińska zapytała czy Państwo 

Radni mają jakieś uwagi do porządku obrad.  

Wniosek: 
- Paweł Mamrot-Wójt Gminy wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6 po 
literze ”d” projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu. Pan wójt przedstawił uzasadnienie do projektu tej uchwały. Jak 
Państwo wiedzą, od już kilku lat współpracujemy z Powiatem Piotrkowskim, 
Zarządem Dróg Powiatowych w zakresie modernizacji, remontu, przebudowy dróg 
powiatowych na naszym terenie. Obecnie realizujemy w oparciu o środki z Polskiego 
Ładu duży projekt drogowy na odcinku Niewierszyn, Sulejów. Wielokrotnie było już 
tutaj podnoszone na tej sali, chcemy dokończyć przebudowę, remont drogi Wolica, 
Stara Kolonia. Powiat Piotrkowski zawnioskował do Urzędu Marszałkowskiego                        
o dotację na realizację tego ostatniego odcinka, tych niespełna 700 metrów. Otrzymał 
dofinansowanie wysokości ponad 200 tysięcy zł. Po stronie Powiatu Piotrkowskiego, 
po czynnościach geodezyjnych są jeszcze kwestie dotyczące odszkodowań dla 
mieszkańców z tych sołectw za ten teren i po rozmowach z Zarządem Dróg 
Powiatowych, a przede wszystkim z Panem Starostą, powstał wniosek, abyśmy jako 
Gmina Aleksandrów partycypowali w realizacji tego zadania. Jest to partycypacja 
finansowa w kosztach budowlanych realizacji tego zadania we wkładzie własnym. 
Propozycja padła, aby ze strony Gminy Aleksandrów przeznaczyć kwotę 150 tysięcy 
zł na współfinansowanie realizacji tego zadania. Koszt robót budowlanych po 
postępowaniu przetargowym został określony na kwotę ponad 500 tysięcy złotych. 
Ponad 200 z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Łódzkiego. Potencjalnie 150 
tysięcy, jeśli Państwo Radni zdecydują się na podjęcie tej uchwały, z budżetu Gminy 
Aleksandrów. Pozostała kwota ponad 150 tysięcy na kwestie budowlane, na 
realizację tego zadania z budżetu Powiatu Piotrkowskiego oraz współfinansowanie                    
i pełne uregulowanie wszystkich spraw dotyczących kwestii własnościowych na tym 
odcinku. Pan Skarbnik, przedstawiając projekt tej uchwały na dzisiejszą sesję Rady 
Gminy, tą kwotę zabezpieczył. Chciałbym bardzo, abyśmy ten odcinek w tym ciągu 
drogi mogli zrealizować wraz z Powiatem Piotrkowskim w tym roku. Mamy dotację                  
z Urzędu Marszałkowskiego, mamy postępowanie przetargowe ogłoszone przez 
Zarząd Dróg Powiatowych. Patrząc na ceny dróg, wydaje się, że oferta w tym 
postępowaniu złożona przez firmę DUKT zasługuje na rozważenie. Rekomenduję 
Państwu Radnym włączenie tego projektu, tej uchwały do porządku obrad i podjęcie 
uchwały w tym zakresie.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Pan Paweł Mamrot wójt gminy-wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6 po 
literze ”d” projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 
 
Porządek obrad po głosowaniu przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacja o protokołach z sesji Nr XLVIII i XLIX. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

5. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej                             

w Gminie Aleksandrów, 

b. uchwała sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Aleksandrów, 

c. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy, 

d. uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

e. uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu, 

f. zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 

prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2030, 

g. uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 
3. Informacja o protokołach z sesji Nr XLVIII i XLIX. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Jolanta Rogozińska Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokoły 
były do wglądu w sekretariacie oraz w systemie eSesja, radni mieli możliwość 
zapoznania się z jego treścią. 

Poinformowała również, że nie było uwag i zgłoszeń ze strony radnych odnośnie 
protokołów  Nr XLVIII i XLIX z sesji Rady Gminy Aleksandrów. 



4 

 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy między sesjami. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy omówił informacje z działalności Wójta Gminy 
między sesjami i przedstawił następujące informacje: 

• odbyliśmy serię spotkań z mieszkańcami Gminy Aleksandrów dotyczącą 
realizacji projektu odnawialnych źródeł energii, jest to bardzo duże wyzwanie 
administracyjne jak też techniczne. Jest to 347 małych inwestycji                               
w gospodarstwach domowych naszych mieszkańców. Wykonawca firma Eco-
team kończy etap audytu. Dla tych pierwszych zaudytowanych już 
nieruchomości są zatwierdzone przez inspektora nadzoru projekty i firma 
wystąpiła z wnioskiem, że chce przystąpić do realizacji wykonawczej tego 
zadania już z początkiem września, 

• w okresie wakacyjnym tradycyjnie już od lat staramy się zorganizować                       
i przeprowadzić różnorodne przedsięwzięcia o charakterze sportowym, 
rekreacyjnym i kulturalnym dla naszych mieszkańców oraz dla osób, które 
spędzają na naszym terenie wakacje. Zorganizowaliśmy m.in. Rodzinny 
Turniej Piłki Siatkowej, Międzypokoleniowy Rodzinny Rajd Rowerowy z bardzo 
dużą frekwencją ze strony mieszkańców naszej gminy, Gminny Turniej Piłki 
Nożnej, Piknik Strażacki dla druhów z naszych jednostek oraz młodzieżowych 
drużyn pożarniczych, Gminne Święto Plonów w ostatnią niedzielę, z pięknymi 
wieńcami dożynkowymi oraz z poczęstunkiem przygotowanym przez koła 
gospodyń wiejskich. Pan wójt podziękował wszystkim sołectwom, które 
zaangażowały się we współorganizację Gminnego Święta Plonów. Jako 
Gmina Aleksandrów braliśmy również aktywny udział w Dożynkach 
Województwa Łódzkiego, które w tym roku były zorganizowane w dniu 20 
sierpnia w Paradyżu, 

• w dniu 19 lipca podpisanie umowy wraz z kontrasygnatą Pana Skarbnika                   
z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                     
w Łodzi na dofinansowanie zadania pod nazwą Usunięcie i unieszkodliwienie 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Aleksandrów w 2023 roku, 
Gmina Aleksandrów otrzymuje kwotę dofinansowania na tego typu działania. 
W tym roku jest to kwota blisko 100 tysięcy złotych. W ramach tego projektu                         
z 64 posesji z terenu Gminy Aleksandrów zostanie odebrany azbest.  

• w dniu 4 sierpnia udział w obchodach 25-lecia Powiatu Piotrkowskiego, 
podczas tych uroczystości srebrny medal Zasłużony dla Ziemi Piotrkowskiej 
otrzymała Pani Anna Piekarz Dyrektor Gminnego Centrum Kultury                              
w Aleksandrowie, złoty medal Zasłużony dla Ziemi Piotrkowskiej został 
wręczony dla Pana Stanisława Ślusarczyka rzeźbiarza z Siucic Kolonii. 
Ponadto certyfikat znaku marki lokalnej Prosto z serca Produkt Ziemi 
Piotrkowskiej otrzymała Pani Janina Chołubek, 

• kolejne ważne zadanie, które zostało włączone do naszego załącznika 
inwestycyjnego i w najbliższym czasie ogłosimy postępowanie przetargowe na 
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jego wykonanie, dotyczy remontu zbiornika wodnego służącego małej retencji 
w centrum miejscowości Wólka Skotnicka. Umowa w obecności Pana 
Skarbnika z Urzędem Marszałkowskim Województwa Łódzkiego została 
podpisana w dniu 20 lipca. Gmina Aleksandrów otrzyma kwotę 150 tysięcy 
złotych na współfinansowanie realizacji tego zadania, 

•  na początku września Urząd Marszałkowski Województwa Łódzkiego ogłosi 
nabór wniosków na realizację zadania zakresu gospodarki wodnej i tak jak 
tutaj miałem okazję wcześniej przekazywać, Gmina Aleksandrów złoży 
wniosek dotyczący centrum miejscowości Kotuszów. Po dzisiejszych 
zmianach w budżecie Gminy Aleksandrów, w dniu jutrzejszym Gmina 
Aleksandrów planuje podpisać umowę na realizację zadania dotyczącego 
inwestycji drogowej w miejscowości Wolica, pierwszy etap Wolica-Stara 
Kolonia. Otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach środków z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi, 

• informacja dotyczącą realizacji czwartego etapu kanalizacji Gminy 
Aleksandrów w oparciu o budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Jesteśmy po bardzo długim postępowaniu przetargowym na wykonanie tego 
zadania, zakładamy, że na początku września Gmina Aleksandrów podpisze 
umowę na czwarty etap kanalizacji. Chcemy wykonać kolejnych 95 sztuk 
przydomowych oczyszczalni ścieków, jest to formuła Zaprojektuj i wybuduj. 
Dlatego też firma wykonawcza przedstawiła nam harmonogram, że jeśli uda 
się przygotować dokumentację projektową, uzyskać wszystkie wymagane 
pozwolenia dla realizacji tego zadania, to być może, jeśli tylko warunki 
pogodowe pozwolą, przystąpi do realizacji tego zadania w końcówce tego 
roku, bądź też z początkiem miesiąca marca, 

• zachęcamy mieszkańców naszej gminy, aby zapisywali się, deklarowali swój 
udział w kolejnym etapie kanalizacji, 

• realizujemy projekt  OZE dla 347 rodzin, ale po tych spotkaniach pojawia się 
bardzo wiele pytań, czy pójdziemy dalej i będziemy chcieli zaproponować 
naszym mieszkańcom pompy ciepła w kolejnym etapie. Po 15 września, 
będziemy prowadzili rozpoznanie ankietowe wśród naszych mieszkańców co 
do zainteresowania realizacją tego projektu, będziemy Państwa informować, 
oczywiście poprzez stronę internetową Gminy Aleksandrów, ale ja również 
planowane jest na początku września spotkanie informacyjne z Sołtysami                   
z terenu naszej gminy, gdzie te wszystkie kwestie potencjalnie techniczne, 
mając już doświadczenie z tego projektu OZE, omówimy sobie. Będziemy 
chcieli to maksymalnie usprawnić. Mieszkańcy dokonują wielokrotnie różnego 
rodzaju zmian, aktualizacji. My do tych wszystkich rzeczy podchodzimy                         
z szacunkiem, ale musimy ten projekt zrealizować do 15 grudnia, w pewnym 
momencie nasz inspektor nadzoru powie stop. To, co Państwo zadeklarowali, 
przyjmujemy, że będzie przez firmę wykonawczą przy akceptacji 
zamawiającego realizowane. 

-Pan Adam Hume-Radny zabrał głos w następujących sprawach:     

• zapytał dlaczego w tym roku nie było zawodów sportowo-pożarniczych; 
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• dlaczego nie było informacji o pikniku, który odbył się w miejscowości Stara, 
na terenie gminy są 32 sołectwa i należy mówić o wszystkich, jeżeli                             
w sołectwach organizowane są różnego rodzaju przedsięwzięcia. 

-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy odpowiedział, że nie chce w żaden sposób 
przypisywać sobie czyjejś ciężkiej pracy i koncentruje się wyłącznie, co jest udziałem 
samorządu gminnego. Z naszej strony była wszelka życzliwość co do organizacji 
tego przedsięwzięcia w miejscowości Stara i nie było żadnych utrudnień, czy to ze 
strony mojej, czy też współpracowników Urzędu Gminy Aleksandrów. Dziękuję za 
każdą aktywność, w której Państwo uczestniczą, jako sołtysi, jako radni, jako 
członkowie różnego rodzaju stowarzyszeń, każda forma wpływa pozytywnie na obraz 
Gminy Aleksandrów. Co do Zawodów Sportowo-Pożarniczych, na posiedzeniach 
Zarządu Oddziału Gminnego członkowie, którzy są w tym gremium, podnosili, 
abyśmy zorganizowali inne przedsięwzięcie niż Gminne Zawody Sportowo-
Pożarnicze, aby to miało charakter zabawy, zaangażowania osób, które wspierają 
działalność Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych i Ochotniczych Straży Pożarnych 
na naszym terenie. Poprosiliśmy o pomoc, o współpracę osoby, które tego typu 
przedsięwzięcia również o charakterze ogólnopolskim, czy nawet międzynarodowym 
organizują niedaleko nas. Natomiast, kwestie organizacji Zawodów Sportowo-
Pożarniczych i formy ja już bezpośrednio wskazuję na prezesów, na naczelników i na 
cały Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej na terenie Gminy Aleksandrów. Przychylę 
się do każdej formy, o którą zawnioskują druhowie. 

 
5. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2023/2024. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
- Pan Jerzy Pietruszka-Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty przedstawił 
informacje dotyczące przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 
2023/2024. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

-Pan Adam Hume-Radny zapytał, czy będą odbierane dzieci z tego nowego 
przystanku teraz od początku roku szkolnego, bo przystanek jest, już był postawiony 
w tamtym roku jakoś na początku czerwca, ale dzieci nie były odbierane. Czy teraz 
od nowego roku będą już odbierane dzieci? 

-Pan Jerzy Pietruszka-Kierownik GZO odpowiedział, że postaramy się, żeby od                 
4 września dzieci były odbierane z przystanku. 
 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej w Gminie Aleksandrów. 
 
-Pani Dorota Śpiewak-Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
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omówiła projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej                   
w Gminie Aleksandrów. 

 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 
Aleksandrów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 

Uchwała nr L/327/2023 
 
b) Uchwała sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Aleksandrów. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Arkadiusz Kowalski-Starszy Specjalista Referatu Gospodarki Przestrzennej                        
i Gruntami, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił projekt uchwały                         
w sprawie  określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Aleksandrów. 
         
Głosowano w sprawie: 
Uchwała sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych 
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Aleksandrów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
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Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 
 
Uchwała nr L/328/2023 
 
c) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy. 
 
-Pani Halina Pasikowska-Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                        
i Gruntami, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawiła projekt uchwały                      
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 

Uchwała nr L/329/2023 
 
d) Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Halina Pasikowska-Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                        
i Gruntami, Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawiła projekt uchwały                      
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
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Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 
 
Uchwała nr L/330/2023 
 
e) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu. 

Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu.  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 

Uchwała nr L/331/2023 
 
f) Zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz 
prognozy długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2027. 
 
-Pan Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy omówił jednocześnie projekt zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy długu Gminy 
Aleksandrów na lata 2023-2027 i projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 
Aleksandrów na 2023 rok. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz prognozy 
długu Gminy Aleksandrów na lata 2023-2027. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
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NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 
 
Uchwała nr L/332/2023 
 
g) Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Michał Boraniecki-Skarbnik Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok w pkt 6 litera „f”.  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Aleksandrów na 2023 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agata Bernaciak, Karolina Biniek, Renata Brzezowska, Adam Hume, Renata 
Krawczyk, Ewa Kuchta, Zbigniew Ogłoza, Marek Piątkowski, Tomasz Przybył, 
Jolanta Rogozińska, Ewa Sipa, Józef Stańczyk, Rafał Staszewski, Krzysztof 
Waszczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Ślusarczyk 

Uchwała nr L/333/2023 
 
7. Sprawy różne. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 
- Pan Tomasz Przyby-Radny zaapelował do Pana Wójta, żeby podjąć działania na 
naszych drogach gminnych, powiatowych na pobocza i rosnące drzewa, głównie jak 
droga przebiega przez las, zrobiły się dżungle dosłownie. Samochody ciężarowe 
łamią te gałęzie, one opadają na drogę, tak samo rolnicy, co mają większe ciągniki, 
kombajny. W tym roku jest aura deszczowa i przyrosty tych drzew liści są bardzo 
duże. Trzeba się tym zająć tak, żeby to wyższe piętro na wysokości do 3,5 metra nie 
zasłaniało jezdni i żeby można było bezpiecznie przejechać. Tych odcinków jest 
bardzo dużo i jest to konieczne, żeby drobniejsze powycinać, a większe 
rozgałęzienia tych drzew zrobić porządek. 
 
- Pan Rafał Staszewski-Radny zabrał głos w następujących sprawach: 

• podziękował za ustawienie słupków przy przepuście w Dąbrowie nad Czarną, 
prośba, żeby od strony posesji zabezpieczyć jakąś barierką, bo między ulicą a 
bezpośrednio posesją jest dziura i ktoś podczas jakiegoś zmierzchu może 
sobie tam zrobić krzywdę, 
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• mieszkańcy borykają się z brakiem zasięgu, czy coś wiadomo, czy są jakieś 
plany sieci telekomunikacyjnych o postawieniu masztu bądź poprawie 
zasięgu?, 

• temat azbestu, czy lista na ten rok jest zamknięta i kiedy będzie wyznaczony 
konkretny termin odbioru?, 

• to z takich spraw bieżących, a tak na przyszłość Pan Radny chciałby wyjść 
może z jakąś inicjatywą. Pierwsza sprawa to budowa plaży bądź miejsca 
cumowania kajaków na rzece Czarnej, między Rożenkiem bądź 
wcześniejszym odcinkiem a Dąbrową nad Czarną. Na pewno by to 
uatrakcyjniło naszą okolicę bo rzeka jest ładna, kręta, są fajne czyste tereny, 
gdzie można spędzić czas. Natomiast nie ma miejsca, gdzie bezpiecznie by 
można było kajak zwodować i go później zabrać, 

• kolejna sprawa to temat dożynek, temat zmiany miejsca całej imprezy. Na 
pewno oprócz Aleksandrowa są jakieś inne tereny, gdzie można to zrobić. 

 
- Pan Krzysztof Waszczyk-Radny zabrał głos w sprawie dróg. Przypomniał, że 
na poprzedniej sesji Pan wójt mówił, że będziemy remontować drogę w stronę 
miejscowości Radonia tylko 990 metrów, bo to jest w projekcie jako przebudowa 
drogi, a powyżej kilometra trzeba mieć zgody środowiskowe. Z tego co się 
zorientowałem, to jeżeli byśmy to robili jako gmina, jako remont drogi, nie 
potrzeba żadnych zgód środowiskowych. Możemy zrobić jednocześnie dłuższy 
jeden odcinek, który będzie mniej kosztował, bo będą mniejsze formalności, o to 
chodzi. 
 
- Pan Adam Hume-Radny- zapytał, czy jest szansa, że gmina pomoże                           
w udrożnieniu rowu w miejscowości Stara? Po ostatnich ulewnych deszczach 
woda już wypływała na asfalt. Czy gmina jest w stanie rozwiązać ten problem czy 
nie? 
 
- Pan Józef Stańczyk-Wiceprzewodniczący Rady - zabrał głos                                    
w następujących sprawach:  

• czy Pan wójt jest zorientowany, w jakim czasie będzie robiona droga 
Borowiec-Kotuszów, czy do końca września, czy października, ponieważ 
teraz porobiły się dość duże dziury, no i kiedy oni mogą to robić? 

• kolejna sprawa-Pan Wiceprzewodniczący wyraził swoje zdanie na temat 
Stowarzyszenia Jesteśmy Razem. Podkreślił, że pan wójt wie przecież, że 
my jako radni też jesteśmy członkami tego stowarzyszenia i nie chodzi 
nam o jakieś wywyższanie czy coś, tylko jest taka prośba aby 
stowarzyszenie było zapraszane i wymieniane na dożynkach. 
Stowarzyszenie Jesteśmy Razem nikomu nie dokucza i nie przeszkadza, 
tylko coś robi dla mieszkańców i jest prośba, żeby w następnych 
dożynkach zaprosić na dożynki prezesa, czy jakiegoś członka, aby 
wymienić i również żeby było podziękowanie. Jak stowarzyszenie chce coś 
zrobić, to niech robi dla mieszkańców i tutaj nie wchodzi w drogę gminie na 
przykład, bo jeżeli to był piknik strażacki, ja wszystko rozumiem. Jest piknik 
strażacki, który należy się strażakom i można to zrobić. Ja rozumiem, ale 
tutaj Pan Wójt ma do dyspozycji każdą niedzielę prawie, a stowarzyszenie, 
no jak tą jedną niedzielę, to ja rozumiem, no może Pan nie przeszkadzać. 
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- Pani Ewa Sipa-Radna- prośba aby włączyć do zadań, które dotyczy 
cmentarza, a mianowicie opieka mogił, gdzie leżą ludzie, którzy walczyli za 
nas, żebyśmy spokojnie mogli żyć, a tam są jeszcze takie obudowy, które są 
nieusunięte, nie ma po prostu kto się tym zająć. Powinno być to inaczej 
zrobione, żeby przyciągało oko. Prośba o usunięcie chaszczy, które rosną na 
ścieżce, gdzie się skręca do miejscowości Opoczniaki i Władysławów, dla 
bezpieczeństwa należałoby te chaszcze usunąć. 
 
- Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Państwa 
Radnych: 

• nawiązując do ostatnich słów Pana Radnego Pana Józefa Stańczyka 
pan wójt poinformował, że od kiedy pełni Urząd Wójta Gminy 
Aleksandrów, rokrocznie, na każde Gminne Święto Plonów, 
zaproszenie na dożynki gminne jest wysyłane do Prezesa 
Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Aleksandrów, Pana Michała 
Małeckiego. Podkreślił, że ma bardzo dobre relacje z Panem Michałem 
Małeckim, z którym miałem przyjemność zasiadać w Radzie Powiatu 
Piotrkowskiego i nie przypominam sobie żadnej rzeczy, w której nie 
moglibyśmy się porozumieć na rzecz naszych mieszkańców.  Pan 
Radny pyta, dlaczego jest piknik, a nie są Zawody Sportowo-
Pożarnicze, taka była wola Zarządu i myślę, że ten piknik bardzo się 
sprawdził, jeśli chodzi o formę, z uwagi na zainteresowanie dzieci, 
młodzieży, a na nich szczególnie nam zależy, jak również wszystkich 
druhów, 

• wycinka drzew, drogi, teren Gminy Aleksandrów, prowadzimy tego typu 
akcje wycinki w poszczególnych lokalizacjach, ale to jest cały czas za 
mało. Pracownicy potrzebują czasu, żeby to wykonać, może 
mieszkańcy, którzy mają bezpośrednio przyległe pola, spróbowaliby 
zagospodarować część tych przyciętych gałęzi na jakieś potrzeby 
własne. Na pewno by nam to usprawniło i przyspieszyło pracę, 

• kwestia przepustu- w tej sprawie poproszę Pana Arkadiusza 
Kowalskiego, żeby sprawdził tą sprawę, 

• zasięg telefonii komórkowej- jest to problem wielokrotnie zgłaszany 
przez naszych mieszkańców. W prowadzonym postępowaniu co do 
lokalizacji masztu telefonii komórkowej od mieszkańców tamtego terenu 
były kierowane pisma i apele, aby ten maszt telefonii komórkowej nie 
był lokalizowany na tamtym terenie, więc my prowadząc tego typu 
postępowania, borykamy się z dwoistością. Z jednej strony mamy 
sygnały dotyczące braku zasięgu, a w przypadku, kiedy pojawia się 
jakikolwiek inwestor, automatem pojawiają się protesty. Maszt telefonik 
komórkowy i stacja bazowa, jeśli dobrze pamiętam, jest to inwestycja 
celu publicznego. Wiele rzeczy jest uproszczonych. I to od inwestora, 
po jego badaniach, dotyczących zasięgu na danym terenie, decyduje 
lokalizacja. Nikt z pracowników Urzędu Gminy, ani ja osobiście nie 
wskazuję tej lokalizacji. To co jest pewne na tym etapie to, że mamy 
wydane pozwolenie na budowę przez Starostę Powiatu Piotrkowskiego 
na bazę, na stację telefonii komórkowej i stację bazową 40 parę metrów 
od drogi krajowej w miejscowości Kotuszów. I teraz, kiedy tylko 
inwestor skonsumuje to pozwolenie, to będzie jego decyzja. Na tym 
etapie była propozycja, aby pojawił się maszt telefonik komórkowej                 
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w Dębowej Górze. Po postępowaniach odwoławczych różnych, 
inwestor nie uzupełnił w wymaganym zakresie dokumentacji. Jeśli 
operatorzy zdecydują się na lokalizację, to będą ich pomiary, ich 
badania. My to poprowadzimy tylko i wyłącznie pod względem 
administracyjnym, 

• plaża Czarna, Borowiec-z Polskimi Wodami prowadzone są rozmowy 
na ten temat, aby w lokalizacji, która należy do Skarbu Państwa,                    
a przylegająca bezpośrednio do naszego mostu w miejscowości 
Borowiec, pojawił się teren ogólnodostępny. To potwierdzam dla 
Państwa Radnych z tamtego terenu. Myślę, że część osób zna 
wszystkie uwarunkowania, które są z tym związane. Taka jest nasza 
intencja, aby tam pojawił się teren ogólnodostępny dla naszych 
mieszkańców. Myślę, że znajdziemy środki finansowe, które w jakiś 
rozsądny sposób pozwolą na przygotowanie takiej infrastruktury. I też 
taka działka, bezpośrednio przylegająca do rzeki Pilicy, jest                          
w miejscowości Ostrów. Też będzie zagospodarowana, 

• co do lokalizacji dożynek gminnych w roku przyszłym, zostawmy może 
to na jakąś dyskusję na przyszły rok. Lokalizacja Aleksandrów jest                    
o tyle dobra, że jest to centrum gminy i że mamy całkiem rozległy teren, 
który pozwala na właściwe warunki dotyczące koncertów plenerowych. 
W tym roku rodzice cenili sobie tą inicjatywę, że wszelkiego rodzaju 
atrakcje dla dzieci były wyodrębnione na zamkniętym terenie boiska,                
co było bardzo bezpieczne dla mieszkańców. Również strefa kulinarna 
przygotowana przez nasze koła gospodyń wiejskich, jak również strefa 
odpłatna, myślę, że to dało pewien taki obraz. Natomiast oczywiście 
tak, jak myślę, że podejmiemy tą dyskusję co do kwestii potencjalnej 
zmiany lokalizacji dożynek, 

• tak jak Państwu wspomniałem, chcemy, aby był to wydatek majątkowy 
stricte, dlatego też stosujemy przebudowę, chcę, żebyście też mieli                 
z tyłu głowy pewne zagrożenia. Proszę zauważyć, niespełna 700 
metrów przebudowy drogi, modernizacji drogi w miejscowości Stara 
Kolonia i oferty są powyżej 500 tys., tu mamy przebudowę, zarówno 
jeśli chodzi o lokalizację Jaksonek, jak i Siucice, po kilometrze. Pan 
wójt podkreślił, żebyśmy podchodzili do tego odpowiedzialnie pod 
względem zapewnienia środków finansowych na partycypację, bo 
zapewne Powiat Piotrkowski zwróci się o tą partycypację, albo my do 
niego w roku przyszłym. Mamy przygotowane te dwie przebudowy                        
i jeszcze chcemy pozyskać środki finansowe, tak jak wspomniałem, na 
drogi, na naszym terenie, o wyższym poziomie współfinansowania, 
95%. Wtedy na pewno moje prośby kierowane do Pana Skarbnika                      
o wkład własny byłyby, myślę, że wysłuchane i przede wszystkim 
zrealizowane pod względem możliwości budżetowych roku przyszłego. 
Dlatego te jak najbardziej, ale chcemy, aby to był wydatek majątkowy, 

• jeśli chodzi o rów w miejscowości Stara-pismo złożyliśmy do Polskich 
Wód o ustalenie charakteru korzystania z tych cieków wodnych. Takie 
zaniedbania, jeśli chodzi o rowy są na terenie naszego państwa od 
wielu lat i w przypadku, kiedy nie występuje sytuacja nadzwyczajna, 
nasza ingerencja jest ograniczona. Pismo skierowaliśmy, liczymy na 
szybką odpowiedź Polskich Wód we współpracy z Ministerstwem. 
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Mamy zadeklarowaną formę wsparcia ze strony Pana Ministra, 
będziemy oczekiwać, 

• droga Borowiec-Kotuszów, mamy podpisaną umowę na realizację tego 
zadania z firmą Dukt, umowa została przez Gminę Aleksandrów 
podpisana około 10 czerwca, firma wykonawcza ma 120 dni od dnia 
podpisania umowy. Pojawiają się tam już nierówności, ale decydujemy 
się na to, żeby już zostawić to dla firmy wykonawczej, ponieważ jest to 
cały odcinek tego niespełna kilometra bezpośrednio praktycznie do lasu 
prowadzącego do Kotuszowa, 

• sprawa opieki - tymi grobami opiekuje się społeczność szkolna Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Dąbrowie nad Czarną, poproszę Pana 
Dyrektora, aby to się zadziało zaraz na samym początku roku 
szkolnego.  
 

Pan Wójt zaprosił serdecznie Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, a szczególnie 
osoby zaangażowane w przygotowanie wieńców dożynkowych do udziału                           
w Ogólnopolskich Dożynkach Rolników na Jasnej Górze w najbliższą niedzielę,                       
3 września. Bardzo proszę, abyście Państwo zadeklarowali swój udział, osób, które 
chcecie wytypować z poszczególnych sołectw. W tym dniu też są dożynki powiatowe 
organizowane przez Pana Starostę w miejscowości Moszczenica. Gmina 
Aleksandrów będzie brała aktywny udział w dożynkach powiatowych.  
 
-Pan Daniel Jasion-Zastępca Wójta Gminy zabrał głos w sprawie, która dotyczy 
naszych rolników. Przypomniał, że zbliża się termin 31 sierpnia i małe gospodarstwa 
do 5 hektarów mają możliwość złożenia takiego oświadczenia, które zastąpi inne 
rodzaje płatności bezpośrednich, dzięki czemu kwota, którą będą mogli uzyskać 
wynosi 225 euro na hektar. Jeżeli na dzień dzisiejszy zliczymy tylko same 
podstawowe wsparcie, jest to około 150 euro na hektar. Jeżeli dane gospodarstwo 
ma jakieś eko-schematy wpisane, płatność dla młodych rolników, płatności związane 
do produkcji, to trzeba sobie to przeanalizować, co więcej wyjdzie. Natomiast 
gospodarstwa, które z tych wsparć dodatkowych nie korzystają, to myślę, że tutaj bez 
żadnej kalkulacji można śmiało powiedzieć, że jest to bardzo opłacalne. 
 
-Pan Adam Hume-Radny zapytał, czy gmina pomoże w udrażnianiu tego rowu.   
 
-Pan Paweł Mamrot-Wójt Gminy odpowiedział, że na ten moment rów ma 
nieuregulowany stan prawny. Tego typu rowów na naszym terenie jest bardzo dużo, 
więc ja bardzo proszę, są pewnego rodzaju aktywności, które zostały zrealizowane 
na naszym terenie, jeśli chodzi też o udrażnianie rowów i potrafię podać takie 
przykłady dotyczące powiedzmy, pewnych działań ze strony czy to wspólnot, czy też 
sołectw. 
 
8. Zakończenie posiedzenia. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Aleksandrów 
Jolanta Rogozińska o godz. 11:28 tego samego dnia zamknęła obrady L Sesji Rady 
Gminy Aleksandrów. 
 

Transmisja z obrad L Sesji Rady Gminy Aleksandrów jest dostępna na stronie: 
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https://esesja.tv/transmisja/40499/l-sesja-rady-gminy-aleksandrow-29-sierpnia-

2023.htm 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Jolanta Rogozińska 

 

 

 
Przygotowała: Małgorzata Szulc Referent Referatu Organizacyjnego 

Protokół zawiera strony 1-15 

 
 

   

 


